

2. Did the Minister use the aircraft to fly from his constituency and, if so, for (a) what reason was such use made of government aircraft (b) what reason did he not use a commercial aircraft?

**No. 319—Mrs. Cossitt—December 20**

1. Did the Minister of Consumer and Corporate Affairs, use a government aircraft on September 24, 1983 to fly from St. John, New Brunswick to Sudbury, Ontario and, if so (a) at what cost to the taxpayer (b) what are the names and job designations, if any, of all the persons on board the aircraft (c) what functions, if any, did the Minister attend in Sudbury and St. John and was it in her capacity as the Minister of Consumer and Corporate Affairs?

2. Did the Minister use the aircraft to fly to her constituency and, if so, for (a) what reason was such use made of government aircraft (b) what reason did the Minister not use a commercial aircraft?

**No. 322—Mrs. Cossitt—December 20, 1983**

1. Did any government departments contract out mailings and, if so, how many and, in each case (a) what was the amount of the contract (b) what was the name of the (i) department (ii) firm awarded the contract (c) was the contract tendered (i) publicly (ii) by invitation (d) what are all the reasons for awarding the contract?

2. In the past five years, what was the total cost to the taxpayer of all contracts awarded by the government for mailing services?

**No. 323—Mrs. Cossitt—December 20, 1983**

Was Mr. Keith Martin commissioned to recommend appropriate means of recognition by the government for the late Right Honourable J.G. Diefenbaker and, if so (a) did he make recommendations and, if so, what were they (b) were any carried out and, if not (i) for what reason (ii) does the government intend to initiate some in due course?

**No. 325—Mr. Patterson—December 21, 1983**

1. How many offenders are currently on (a) mandatory supervision (b) temporary release program (c) parole and of these how many have been convicted of (i) two sexual offences (ii) three sexual offences (iii) four sexual offences (iv) five or more sexual offences?

2. Since 1975, how many juvenile offenders (young offenders) were (a) convicted of three or more sexual offences (b) tried for sexual offences in adult court while still a juvenile?

**\*No. 326—Mr. Forrestall—December 21, 1983**

1. After the kidnapping of British diplomat James Cross in 1970, did his kidnapers, while in Cuba, have any direct or indirect contacts with Canadian authorities and, if so, what are all the details of and nature of such contacts?

2. Le Secrétaire d'État a-t-il utilisé l'avion pour rentrer de sa circonscription et, le cas échéant, a) quelles raisons justifient cet usage, b) pourquoi n'a-t-il pas pris un vol commercial?

**N° 319—M<sup>me</sup> Cossitt—20 décembre 1983**

1. Le 24 septembre 1983, le ministre de la Consommation et des Corporations a-t-elle utilisé un avion du gouvernement entre Saint-Jean (N.-B.) et Sudbury (Ont.) et, le cas échéant, a) combien en a-t-il coûté aux contribuables, b) quels sont les nom et description de fonctions, s'il en est, des personnes à bord, c) à quelles activités, s'il en est, le ministre a-t-elle participé dans ces villes et était-ce en qualité de ministre?

2. Le ministre a-t-elle utilisé l'avion pour se rendre dans sa circonscription et, le cas échéant, a) quelles raisons justifient cet usage, b) pourquoi n'a-t-elle pas pris un vol commercial?

**N° 322—M<sup>me</sup> Cossitt—20 décembre 1983**

1. Des ministères ont-ils accordé des contrats de services postaux et, dans l'affirmative, combien et, dans chaque cas, a) de quel montant, b) quel était le nom (i) du ministère (ii) de l'entreprise à qui le contrat a été adjudgé, c) a-t-on procédé à un appel d'offres (i) public (ii) restreint, d) pourquoi a-t-on accordé le contrat?

2. Au cours des cinq dernières années, combien tous les contrats de services postaux accordés par le gouvernement ont-ils coûté aux contribuables?

**N° 323—M<sup>me</sup> Cossitt—20 décembre 1983**

A-t-on chargé M. Keith Martin de recommander au gouvernement des façons appropriées de reconnaître Feu le très honorable J.G. Diefenbaker et, dans l'affirmative, a) a-t-il soumis des recommandations et, si tel est le cas, lesquelles, b) a-t-on donné suite à certaines d'entre elles et sinon (i) pourquoi (ii) le gouvernement a-t-il l'intention de le faire en temps et lieu?

**N° 325—M. Patterson—21 décembre 1983**

1. Combien de contrevenants bénéficient présentement d'une libération a) sous surveillance obligatoire, b) temporaire c) conditionnelle, et combien d'entre eux ont été reconnus coupables de (i) deux (ii) trois (iii) quatre (iv) cinq délits de nature sexuelle ou plus?

2. Depuis 1975, combien de jeunes contrevenants (jeunes délinquants) ont été a) reconnus coupables de trois délits de nature sexuelle ou plus, b) ont été poursuivis pour délits de nature sexuelle devant des tribunaux pour adultes, alors qu'ils étaient encore d'âge juvénile?

**\*N° 326—M. Forrestall—21 décembre 1983**

1. Après l'enlèvement du diplomate britannique, M. James Cross, en 1970, ses ravisseurs ont-ils eu, pendant leur séjour à Cuba, des contacts directs ou indirects avec les autorités canadiennes et, dans l'affirmative, quels sont les détails et la nature de ces contacts?